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Voorzitter, geachte leden van de raad, 

Vandaag bespreken wij de voorjaarsnota 2025. Een jaarlijks 
belangrijk ijkpunt voor ons gemeentelijk beleid en het financieel 
kader voor de komende jaren. Allereerst onze dank en waardering 
voor de inzet van het college en de ambtelijke organisatie voor het 
vele werk dat weer is verricht. De voorjaarsnota biedt 
traditiegetrouw ruimte voor reflectie, heroverweging en richting. 
Dit jaar is dat toch anders. De realiteit van onze financiële 
huishouding dwingt ons tot nuchterheid, tot voorzichtigheid en 
bovenal: tot verantwoordelijkheid. 

De CDA fractie maakt zich zorgen over de financiële situatie van 
onze gemeente. Het college spreekt zelf over ‘de VJN is niet 
sluitend’ en dat komt deels omdat we nog niet over alle informatie 
beschikken.  Wel staat al geschreven dat we in 2026 een bedrag 
van 13,5 miljoen moeten bezuinigen. Er is een gat in de begroting 
en lijken we anders te koersen dan we voorheen hebben gedaan. 
Dat is deels te wijten aan het Rijksbeleid. We zien wel  verlichting 
in de VJN van het Rijk voor 2026 en 2027. Die verlichting  zal zeker 
niet voldoende zijn om alle gaten te dichten. 
De CDA fractie wil in kader zijn verantwoordelijkheid nemen en 
zullen alleen voorstellen indienen die niet voor een overbelasting 
zorgen voor onze ambtelijke organisatie. De personele ruimte is 
beperkt en we zullen dus ook daarin keuzes moeten maken. Laten 
we de ambtelijke capaciteit gebruiken-benutten voor toekomstig 
beleid in plaats van achteruit kijken. 

Hebben we dan helemaal geen opmerkingen of voorstellen die we 
gaan indien? Nee dat niet. Wij denken dat we met elkaar wat 
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creatiever mogen zijn op het gebied van behoeften er zijn in onze 
stad. Ik kom daar straks middels een aantal moties op terug. 

Voorzitter, wij hechten als CDA aan goed rentmeesterschap. Dat 
betekent dat je goed moet zorgen voor dat wat aan ons is 
toevertrouwd. In de kern zien - en lezen  - wij dat het college dat in 
belangrijke mate ook doet in de VJN.  

De komende jaren zullen wij scherp moeten sturen op kerntaken, 
op sobere uitvoering en op effectiviteit. Dat betekent ook dat we 
keuzes moeten durven maken: niet alles kan! 
Wij vragen ons dan ook af of het college met ons ook ziet dat we 
een aantal zaken zullen moeten herijken. Moeten we niet ook eens 
kijken naar onze weerstandscapaciteit? Graag een reactie van 
het college? 

In het sociaal domein zien we stijgende kosten en dat vormt een 
van de grootste uitdagingen voor onze begroting. Wij zijn ook van 
mening dat we de menselijke maat moeten behouden en zeker 
moeten kijken naar financiële beheersbaarheid. De plannen die 
het college heeft om de aanpak in het sociaal domein naar de 
voorkant te verleggen steunen wij. Voorkomen is immers beter 
dan genezen. Zorgen dat iedereen kan meedoen  staat bij ons 
hoog in het vaandel. Het project Kansrijk wil ik hier toch nog een 
keer benoemen want dat past daar naadloos in. Verder uitrollen 
lijkt ons een goede gedachte. Graag een reactie van het college? 

Helmond is een stad waar iedereen moet kunnen meedoen, 
rondkomen en vooruitkomen. Juist daarom wil de CDA-fractie 
vandaag een lans breken voor een groep die vaak tussen wal en 
schip valt: jongeren tussen de 18 en 27 jaar. De leeftijd waarop je 
je weg moet vinden in het leven én in het oerwoud van 
overheidsregels. 

We zien dat 83% van de jongeren hun bibliotheeklidmaatschap 
opzegt zodra ze ervoor moeten betalen. En dat is niet zomaar een 



 

Tekst voorjaarsnota 2025 CDA fractie  
  

3 

getal: het is een alarmsignaal. Want juist nu hebben jongeren de 
bibliotheek nodig als studieplek, als oefenplek voor het theorie-
examen en als veilige haven voor hulp bij ingewikkelde digitale 
zaken. 

Daarom stellen wij een motie voor: maak het 
bibliotheekabonnement gratis tot en met 27 jaar. Andere steden – 
zoals Deventer en Arnhem – zijn ons al voorgegaan. 

Voor slechts € 17.000 per jaar investeert Helmond in 
leesvaardigheid, digitale vaardigheden en de kansen van jonge 
mensen. Dit is geen kostenpost, dit is maatschappelijke winst. 

De CDA fractie leest gelukkig in deze VJN dat o.a. de wijk 
Rijpelberg meer aandacht krijgt. Voor het welzijn van de inwoners 
en zeker ook voor de ouderen in de wijk zijn de ontwikkelingen op 
verschillende vlakken URGENT. Wij ondersteunen het college in 
die aanpak. Veel werkzaamheden en contact worden de laatste 
jaren overgelaten aan vrijwilligers. Daar hebben we toch wel de 
nodige zorgen. Als we horen in de stad dat veel vrijwilligers na 
Corona zijn afgehaakt als het gaat over iets doen voor de 
samenleving, daar maken wij ons denk ik  allemaal zorgen 
daarover. Ik wil hier nog een keer aanstippen dat het af laten 
nemen van bureaucratisch beleid op het gebied van 
vrijwilligerswerk en het organiserend vermogen,- kan helpen bij 
het meer betrekken van vrijwilligers in onze stad. Er gebeurt al 
heel veel op dat gebied maar wij denken dat we nog  beter kunnen 
worden in het bedienen van onze vrijwilligers en hun organisaties. 
Als voorbeeld nog maar eens een keer de formulieren voor het 
aanvragen van subsidies en evenementen door verenigingen en 
stichtingen die met vrijwilligers werken. Eerder vroegen wij het 
college hier iets aan te doen en we moeten vaststellen dat het 
systeem voor digitaal aanvragen van subsidies nog steeds niet is 
veranderd. Graag een reactie van het college? 
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Bijvoorbeeld: 

- Een ouder echtpaar in Rijpelberg dat het wijkcentrum als hun 
tweede huiskamer ziet, maar zich nu afvraagt: blijft dit 
bestaan?” 

- Een sportcoach die nu zelf formulieren invult, terwijl hij liever 
jongeren van de straat houdt. 

- Vrijwilligers zijn het kloppend hart van onze stad. Als 
gemeentelijke overheid mogen we hen niet opzadelen met 
bureaucratie, maar moeten we hen omarmen met 
vertrouwen. Geef hen de ruimte, niet de rompslomp. 

Ook het burgerberaad beidt kansen om inwoners te laten 
meedenken aan de voorkant en dat geeft ook weer kansen op het 
gebied van begrijpen van bepaalde keuzes die je als raad moet 
maken. Gelukkig hebben wij als raad het burgerberaad omarmd 
en is het op het eerste gezicht een succes geworden. 
Complimenten aan iedereen die heeft meegedaan! 

Als je mensen betrekt aan de voorkant, begrijpen ze beter wat er 
aan de achterkant gebeurt. Het burgerberaad is geen experiment. 
Het is de eerste stap naar een nieuw soort politiek: dichterbij, 
menselijker, eerlijker en vooral samen besluiten nemen. 

We zien echter ook zaken in de stad waarmee we niet zo blij 
mee zijn. 
* Nog steeds geen ontwikkelingen Aambeeld Stiphout en 
Manders: 
* MFC Stiphout, hoe staat het er mee? 
* Nieuw Brandevoort recent een artikel van een grote groep 
architecten die zorgen hebben  over de ontwikkelingen? 
* Zorgen van Polaris over de mogelijkheden te kunnen sporten. 
Wij willen hier creativiteit zien van het college en leggen de relatie 
met de problemen die het openbaar onderwijs daar ook heeft. 
Misschien moeten we eens out of te box denken. Wij dienen 
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daarvoor een motie in. 
* Het afdoen van de motie carnavalshal en de manier waarop 
dat gegaan is. 
* De bereikbaarheid van de stad en diversiteit aan 
standpunten in de regio met betrekking  
 tot de N279. 

Met betrekking tot Nieuw Brandevoort zullen wij ons blijven 
inzetten om het college te overtuigen van het feit dat het 
afbouwen van Brandevoort in zijn oorspronkelijke opzet het beste 
is. Wij delen de expertmening van de architecten. We komen daar 
tzt in de commissie en raad op terug. 

Het afdoen van de motie Carnavalshal is wat ons betreft  te 
gemakkelijk als afgevinkt beschouwd. Het ´Carnavals-veld’ heeft 
ons op de hoogte gebracht hoe dit gegaan is. Wat wij horen wijkt 
toch echt af van hetgeen ons als raad is voorgelegd.  Een echte 
financiële onderbouwing ontbreekt in de raadsinformatiebrief. Wij 
horen  dat niet echt goed is geprobeerd om tot een passende 
oplossing te komen. Ik zou graag een reactie willen van het 
college. Wij dienen hiervoor een nieuwe motie in. 

Voorzitter ik kom bijna tot een afronding maar niet nadat ik toch 
een korte opmerking heb willen maken over het tijdsgewricht 
waarin wij hier spreken over een voorjaarsnota terwijl in de wereld 
er zorgelijke zaken aan het gebeuren zijn. Zware bommen en 
raketten die elders in de wereld op onschuldige mensen 
neerkomen. Ik spreek mij hier niet uit voor de ene of de andere 
partij maar wij als CDA zijn van mening dat we met praten vrede 
zouden kunnen bereiken en ik hoop van harte dat alle strijdende 
partijen gaan inzien dat deze weg een heilloze weg is.  

Voorzitter, ik sluit nu echt af. Wij zien uit naar de beantwoording 
van het college op onze vragen en opmerking en we zien uit naar 
een goed inhoudelijk debat met de leden van de raad. Dat zullen 
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wij doen vanuit een open grondhouding. Voorstellen van andere 
fracties die goed zijn voor onze stad en de inwoners zullen wij 
steunen. Wij zijn met argumenten te overtuigen en wij hopen ook 
andere te kunnen overtuigen met onze argumenten. 

Dank voor uw aandacht. 

Indienen 3 moties: 
1) Bibliotheek 

2) Sporten Polaris / OBS 

3) Aanscherpen Bouwhal voor carnavalswagens 

 

 

 

 

 

 


